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طرح ۷۰۰ خط انتقال آب شهرستان شوشتر که از سال ۹۰ 
آغاز شــد همچنان نا تمام مانده و موجب نارضایتی بخش 
زیادی از مردم این شهرســتان شده.اجرای خط انتقال آب 
شهرستان شوشتر که موسوم به »طرح ۷۰۰« است از سال 
۱۳۹۰ از ســوی سازمان آب و برق خوزستان آغاز شد و آب 
شرب بخش عمده شهر شوشــتر و روستا های آن را تامین 
می کرد، اما بعد از ۱۰ سال حتی یک قطره آب از این لوله ها 

بیرون نیامد.
پس از پیگیری های متعدد فعالان اجتماعی و رسانه ای این 
شهرستان مشخص شد که علت آن استاندارد نبودن لوله ها 
بود، بنابراین قرار شــد که مجددا کار واگذاری آن عملیاتی 
گردد تا لوله ها تعویض و داخل خط اصلاح شوند.این عملیات 
اجرایی از ابتدا در تمام شهرســتان شوشتر انجام شد تا آب 
شــرب را تامین کنند؛ اما تا کنون بــه اذعان منابع محلی 
»هیچ« اقدامی برای اصلاح آن انجام نشــده. احسان بلیوند 
یکی از فعالان رســانه ای این شهرســتان با انتقاد از ناتمام 
مانــدن این طرح به خبرنگار مــا می گوید: طرح ۷۰۰ خط 
انتقال آب شوشتر پس از ۱۰ سال هنوز هم وارد مدار نشده 
و علی رغم آن که مســئولان گفتند که به منظور تعویض 
لوله ها مجددا قرار اســت خیابان ها را بشــکافند، اما هنوز 
صورت نگرفته.او افزود: مــردم محله هایی از جمله »دروازه 
جاده صاحب الزمان«، »گلزار شهدا«، »تپه الله اکبر« و چند 
محلــه دیگر روزانه بیش از ۶ الی ۱۲ ســاعت با قطعی آب 
مواجه هســتند که این معضل ناشی از اجرایی نشدن لوله 

انتقال آب موسوم به »خط ۷۰۰« است.
آقای بلیوند انتظارات خود را اینگونه بیان کرد که اگر تخلفی 
در اجرای طرح صورت گرفته با متخلفان برخورد شود و هم 
جزئیات ماجرا روشــن و اطلاع رســانی شود که چه زمانی 
قرار اســت کار واگذاری و اصــلاح آن را عملیاتی کنند چرا 
که مقرر شده آب شرب نیمی از شهر و چندین روستای آن 
با اســتفاده از این خط تامین شود.او همچنین خواستار این 
است که مشخص شود با اجرای نادرست این طرح چه مقدار 
خسارت به شــهر و بیت المال وارد شده و باید روشن شود 
که چگونه این خســارات را قرار است جبران کنند.مشکل 

آب شرب را شاید بتوان یکی از مهم ترین مسائل خوزستان 
عنوان کرد، استانی با ۵ رودخانه خروشان و طویل، اما سهم 
مردم از این بهره برداری های گســترده از آب و سد سازی 
حتی آبرسانی در حد معمولی در برخی نقاط نیست.بی آبی 
بار ها در خوزستان موجب به وجود آمدن تنش های اجتماعی 
شد؛ سال ۱۳۹۹ در غیزانیه که و سال ۱۴۰۰ در اکثر نقاط 
خوزستان که از شادگان آغاز و به سرعت به سایر نقاط استان 
سرایت کرد.بودجه های کلانی طی سال های گذشته به حوزه 
آب و فاضلاب خوزستان واگذار شد تا مشکلات مردم در این 
نقطه برطرف گردد، اما آنچه همواره نامشــخص مانده »گم 
شدن اعتبارات« و گاهی بی مسئولیتی هایی است که موجب 
وارد شدن خسارت به بیت المال از سوی پیمانکاران به گفته 

برخی فعالان محلی »سفارشی و رانتی« است.
در خصوص خط انتقال ۷۰۰ شوشــتر نیز به نظر می رسد 
که متفاوت از این ماجرا نیســت. محمود ناصرپور مدیر آبفا 
شهرســتان شوشــتر می گوید که این خــط انتقال آب که 

تاسیســات »فلمن شــماره یک« تا مخازن گلزار شهدا بود 
حدود ۵ کیلومتر از ســوی پیمانکار سازمان آب و برق اجرا 
و پس از آزمایش شــبکه مشخص شــد لوله های بکار رفته 
اســتاندارد نبوده و به دلیل شکستگی های متعدد در شبکه 
فوق، آب به مخازن گلزار شهدا نرسید.او افزود: قرار شد حدود 
۴ کیلومتر از این شــبکه تعویض شود، ولی از سال ۱۳۹۱ 
تاکنون »هیچ« اقدامی صورت نگرفته و این معضل موجب بی 
آبی مناطق زیادی در طول این سالیان در شهرستان شده.
آقای ناصر پور گفت: امســال با پیگیری هایی که داشته ایم 
جلساتی در خصوص تعویض خط ۷۰۰ صورت گرفت و قرار 
شد سازمان آب و برق خوزستان پس از مناقصه و مشخص 
شدن پیمانکار از ابتدای مهرماه امسال پیمانکار را برای شروع 
کار در منطقه حاضر کند، اما هنوز علی رغم پیگیری های ما 
و مسئولین شهر، سازمان آب و برق عملکردی نداشته و این 
باعث نارضایتی بیشتر مردم شوشتر و حومه شده.مدیر آبفا 
شوشتر یاد آور شد: مناطقی که می توانند از طریق خط ۷۰۰ 

مشکل بی آبی و کم آبی را در جبران کرد شامل:
۳ روستای حاشیه شــهر، تخت قیصر، شیخ شمس الدین 
و پیردالو که روزی ۱۸ ســاعت با بی آبی مواجه هســتند.
همچنیــن همه مناطق مرکز شــهر که حــدود ۷۰ درصد 

جمعیت شهر را شامل می شوند.
به گفته مسئول روابط عمومی سازمان آب و برق خوزستان 
به دلیل اینکه کار در سطح شهر انجام می شود باید شرکت 
گاز، برق و آبفا شوشــتر در این زمینه همکاری را با سازمان 
آب و برق داشته باشند چرا که این شرکت ها تجهیزات زیر 
زمینــی دارند و با همکاری آن ها ایــن معضل در طول ۱۱ 
ماه حل خواهد شــد.او می گوید که مناقصه برگزار و شرکت 
برنده مشخص و تجهیز کارگاه نیز انجام شده و زمان بندی 
انجام طرح زیر یکســال در نظر گرفته شــده، اما به شرطی 
که دســتگاه های متولی شهرستان شوشتر همکاری لازم را 
داشته باشند.اهمیت آبرســانی به ویژه در مناطق روستایی 
خوزستان آنچنان بالا است که اگر مناسب نباشد به سرعت 
تبدیل به معضلی تمام عیار می گردد و شهروندان و معیشت 
آنان را تحت الشعاع قرار می دهد.به تازگی یوسفی نماینده 
مــردم اهواز، کارون، باوی و حمیدیــه در مجلس در اظهار 
نظری اذعان کرد که طرح انتقال آب غدیر »با عجله افتتاح 
شــد« و به رئیس جمهور نیز گفته شد که لوله های نیازمند 
برای آبرســانی طرح غدیر باید ۲۲ متر مکعب باشد نه ۱۲ 
مترمکعب.این در حالی اســت که آقای یوسفی پیش از این 
در این خصوص صحبتی به میان نیاورده بود، ولی حالا آنچه 
اهمیت دارد، باز هم دور باطل حیف و میل منابع و اعتبارات 
است که سرعت را فدای کیفیت کرده و شهروندان خسته از 
آبرسانی نامطلوب را بیش از این سردرگم و عصبانی می کند.
به نظر می رســد وجود یک دســتگاه نظارتی مستقل برای 
بررسی و مراقبت از اعتبارات و اجرای دقیق طرح ها متناسب 
با نیاز ها بر اساس نظرات کارشناسان بیش از پیش احساس 
می شود، نیازی که اگر برطرف شود شاید تا این حجم شاهد 
از بین رفتن ســرمایه هایی نباشیم که نه تنها در جهت رفع 
مشکلات مردم هزینه نمی شوند بلکه مشکلی روی مشکلات 

هم هستند.

لوله های غیر استاندارد و هزینه هایی که از بین رفت

طرح ناتمام انتقال آب شوشتر
آغاز مدیریت ۷۵ تن پسماند دارویی و شیمیایی

 در استان همدان
همدان مدیرکل حفاظت محیط زیســت استان همدان از آغاز مدیریت ۷۵ تن 
پســماند دارویی و شیمیایی دپو شده در مراکز درمانی استان خبر داد و اعلام 
کرد: در مرحله نخســت، ۲ تن پسماند شیمیایی و دارویی مراکز درمانی استان 
در روز ۱۷ آبان ماه از همدان خارج و امحا شد.به گزارش ایسنا و به نقل از روابط 
عمومی محیط زیست استان همدان، سیده مریم محمدی با اعلام این خبر افزود: 
این فرایند تحت نظارت اداره کل حفاظت محیط زیســت و معاونت بهداشتی 
دانشــگاه علوم پزشکی اســتان انجام و پســماندهای مذکور به مقصد شرکت 
ذیصلاح امحا کننده در اســتان اصفهان منتقل شد.محمدی ادامه داد: پسماند 
دارویی و شــیمیایی سایر بیمارستان های اســتان نیز در حال ثبت در سامانه 
جامع محیط زیســت بوده و به ترتیب در روزهای آینده ارسال خواهند شد.وی 
با بیان اینکه پسماندهای دارویی و شیمیایی باید از طریق ثبت در سامانه جامع 
محیط زیســت در مراکز مجاز، امحا شوند ادامه داد: امکان بی خطر شدن این 
نوع از پسماندها توسط دستگاه های بی خطرساز مستقر در بیمارستان ها وجود 
ندارد؛ در طول سال های اخیر، پسماندهای دارویی و شیمیایی به میزان حداقل  
۷۵ تن در بیمارســتان های استان دپو شده بود.وی اضافه کرد: به دلیل اهمیت 
موضوع، مراتب در جلسات متعدد کارشناسی و کارگروه مدیریت پسماند استان 
مطرح و بر اساس مصوبات کارگروه مدیریت پسماند، مقرر شد معاونت بهداشتی 
دانشگاه علوم پزشکی همدان نسبت به انعقاد قرارداد با شرکت ذیصلاح و دارای 
مجوز امحاء پسماندهای دارویی و شیمیایی اقدام و تمامی پسماندهای یادشده 
را به پسماند سوز و سپس لندفیل شرکت مورد نظر منتقل کنند که این فرآیند 
در حال حاضر آغاز شده اســت.مدیرکل حفاظت محیط زیست استان همدان 
با اشــاره به ماده ۲ ضوابط و روش های مدیریت اجرایی پسماندهای پزشکی و 
وابسته بیان کرد: پسماندهای پزشکی به چهار دسته پسماند عفونی،پسماند تیز 
و برنده ،پسماند شیمیایی و دارویی و پسماند عادی تقسیم بندی می شوند، که 
بر اســاس ماده ۹ همان ضوابط ، پسماندهای دسته ۱ تا ۳ پسماند ویژه تلقی 
گردیــده و نیاز به مدیریت خاص و جداگانه دارند.محمدی اظهار کرد: با توجه 
به تجهیز بیمارســتان های دولتی و خصوصی استان همدان به دستگاه های بی 
خطر ســاز، پســماندهای عفونی و تیز و برنده استان، کم خطر شده و به محل 
دفن پســماندهای عفونی در سایت پسماندهای عادی منتقل و نتایج نظارت بر 
عملکرد این دستگاه ها در سامانه جامع محیط زیست کشور نیز ثبت می شوند.

وی درپایان گفت: پسماندهای عادی مراکز درمانی و بیمارستانی نیز مانند سایر 
پسماندهای شهری توسط شهرداری ها مدیریت می شوند.

بحران آب 
در بزرگ ترین شهرستان شمال غرب کشور

نماینده اســتان زنجان در شورای عالی اســتان ها گفت: بزرگ ترین شهرستان 
شمال غرب کشــور با بحران آب دســت و پنجه نرم می کند.مجید اوصانلو در 
گفت وگو با ایسنا، با اشاره به اینکه یکی از اصلی ترین مشکلات استان زنجان و 
متعاقب آن شهرســتان خدابنده، کمبود دسترسی به آب است، اظهار کرد: این 
مسئله یک مسئله جهانی است و در کشور ما که در منطقه گرم و خشک قرار 
گرفته اســت بیشــتر نمود دارد و زنجان هم از این قاعده مستثنی نیست.وی 
افزود: کمبود دسترســی به آب کشاورزی و آب آشامیدنی یک زنگ خطر است 
و باید برای آن فکری کرد تا در آینده با مشکلات جدی تری روبه رو نشویم.این 
مسئول مدیریت آب را مسئله اساسی در دسترسی به آب دانست و تصریح کرد: 
سختی دسترسی به آب دلایل متفاوتی دارد اما تغییرات اقلیمی، افزایش تقاضا 
و مصــرف و هدر رفت آب مهم ترین دلایل این کمبود هســتند. از این رو لازم 
است که با مدیریت درست مصرف آب را بهینه کرد و از هدر رفت آن جلوگیری 
کرد.این مســئول با توضیح این مطلب که خشکسالی که در کشور وجود دارد 
شهرســتان خدابنده را نیز تحت تاثیر قرار داده اســت، تصریح کرد: متاسفانه 
روستاها و شهرهای ما در نزدیکی مزارع کشت سیب زمینی و محصولات آب بر 
قرار دارند که دچار افت فشــار و قطعی آب می شوند.نماینده زنجان در شورای 
عالی اســتان ها با توضیح اینکه هم اکنون وضعیت آبی شهرســتان خدابنده به 
بحران تبدیل شــده اســت، تصریح کرد: این مشکل در شــهر قیدار، کرسف 
و ســهرورد جدی تری اســت.وی با تاکید بر این مطلب کــه حدود ۷۰ درصد 
روســتاهای خدابنده نیز با بحران آبی مواجه اند، متذکر شــد: به این مناطق با 
تانکر آب رسانی می شود به طوری که در تابستانی که گذشت بحران آب در این 
شهرســتان واقعا جدی بود.اوصانلو خاطرنشان کرد: در سفری که چندی پیش 
وزیر نیرو به شهرســتان خدابنده داشت، اعتبار خوبی برای رفع مشکل آب این 
شهرستان در نظر گرفته شــد که امیدوارم به زودی بحران آب این شهرستان 

برطرف شود.  

قاچاق چوب در سایه بی نظارتی در طالقان
شــهردار طالقان گفت: قاچاق چوب درختان طالقان در شب ها انجام می شود.

یکی از شــهروند خبرنگاران مان می گوید: درختان تبریزی و ســپیدار طالقان 
که قدیمی هســتند، یکی یکی قطع می شــوند و انگار که قاچاق چوب در این 
شهرستان درحال انجام است.موضوع را با شــهردار طالقان درمیان گذاشتیم، 
لطفی در این باره می گوید: قطع بی رویه درختان در شهرستان طالقان درست 
اما این شهرســتان دارای یک شــهر و ۷۵ روستا است و این موضوع بیشتر در 
روســتاها اتفاق می افتد.او افزود: قطع درخت در شهر به مجوز کمیسیون ماده 
هفــت نیاز دارد که بعد از صدور مجوز قطع درخت، همکاران ما از مالک تعهد 
می گیرند که جایگزین آن کاشــته شود.شهردار طالقان گفت: درخت تبریزی و 
سپیدار برای مصارف صنعتی کاربرد دارد اما باید بعد از قطع، جایگزین شوند.او 
می گوید: قبلا به دلیل وجود کیوسک پلیس راه قاچاق چوب کمتر انجام می شد 
اما اکنون برخی شب ها نیسان ها با بار چوب از جاده جدید که ایست و بازرسی 

ندارد تردد می کنند.

موارد متعدد تغییر کاربری اراضی کشاورزی 
زیبنده گیلان نیست

رئیس جهاد کشــاورزی موارد متعدد تغییر کاربری اراضی کشاورزی را زیبنده 
ندانست و گفت: خط قرمز ما تغییر کاربری اراضی کشاورزی است.صالح محمدی 
در گفت و گو با ایسنا با بیان اینکه خط قرمز ما تغییر کاربری اراضی کشاورزی 
است، اظهار کرد: زیبنده نیست در استانی که بیش از ۳۰ درصد اشتغال آن در 
بخش کشاورزی است شاهد موارد متعدد تغییر کاربری اراضی مستعد کشاورزی 
باشیم.وی حفظ اراضی کشاورزی را از وظایف و مسئولیت های اساسی و دارای 
اهمیت جهاد کشــاورزی دانســت و افزود: از موضوعات مهــم و قابل پیگیری 
شناسنامه دار کردن باغات کشــاورزی است که برای باغاتی که ارزآوری دارند 
انجام شــود تا با کسب تاییدیه ســلامت قابل رقابت بودن محصولات صادراتی 
مان را شاهد باشیم.رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیلان خاطرنشان کرد: با راه 
اندازی مراکز غیر دولتی در دهستان ها و برون سپاری امورات مختلف، موجبات 
اشــتغال آفرینی و استفاده مناســب از ظرفیت های موجود را فراهم می کنیم.

محمــدی تصریح کرد: از مباحث مهم وزارت جهاد کشــاورزی رعایت صحیح 
الگوی کشــت است که به دلیل خشکســالی، تغییرات اقلیمی، مدیریت بهینه 
مصرف آب و... باید به ســمت رعایت الگوی کشت برویم.وی با بیان اینکه سال 
زراعی گذشته سال سختی بود ولی توانستیم با مدیریت مصرف آب به افزایش 
محصول برسیم، گفت: فرهنگسازی کشت دوم و کشت قراردادی از موضوعات 
مهم و قابل پیگیری است که باید آن را به روش های مختلف تبیین کنیم و در 

سطح کل استان رواج بدهیم.

اخبار کوتاه

رئیس کمیســیون پایش و نظارت بر مصوبات 
شورای شهر اصفهان با اشــاره به نظر شورای 
تجدیدنظــر دیوان عدالــت اداری در خصوص 
الحاق ۲۷۰ هکتاری شهرک محمودآباد، گفت: 
به جز اینکه رأی چقدر متقن اســت، باید گفت 
فعالیت شهرک تولید ســنگ در کمتر از ۵۰ 
کیلومتری شهر خلاف قانون است، اما به واسطه 
نفوذ برخی از اشخاص در دولت ها این مجموعه 
الحاق شــد.احمدرضا مصور، عضو شورای شهر 
اصفهان در شــصت و سومین جلسه علنی این 
شورا اظهار کرد: گزارش نهادهای نظارتی نشان 
می دهد که نه تنها این محدوده جمع نشــده، 
بلکه به بیش از هزار هکتار افزایش یافته است.

وی گفت: برخــی از متنفذین اجازه می دهند 
پروانه ای که برای توســعه صادر شــده ابطال 
نشــود و متأسفانه در دولت نیز مقاومت جدی 
به عمل نیامد.این عضو شورای شهر با طرح این 
سؤال که چرا سازمان محیط زیست و نهادهای 
نظارتی مانند ســازمان بازرسی به این موضوع 
ورود نمی کنند؟ افزود: با توجه به آلودگی هایی 
زیست محیطی شــهر اصفهان، توسعه چنین 
شــهرک بیخ گوش شــهر چقدر بــه صلاح 
است؟مصور گفت: شورای حفاظت از بیت المال 
که قبلًا مصوبات قاطعی در این خصوص داشته 
و همچنین دادســتان اجازه ندهند که حقوق 
مردم شــهر از بین بــرود و جلوی حرکت های 

غیرقانونی و منفعت طلبانه گرفته شود.
محمد نورصالحی، رئیس شورای شهر اصفهان 
نیز در نطق پیش از دســتور این جلســه، به 
جریان پایدار آب در زاینده رود اشــاره و اظهار 

کرد: به نظر می رســد همه مسئولان در سطح 
ملی به ویژه رئیس جمهور، نظرشــان نســبت 
به این موضوع مثبــت بوده، اما به هر دلیلی و 
بر اساس تصمیمات درســتی انجام نمی شود.
رئیس شورای شهر اصفهان از مردم اصفهان و 
کشاورزان مظلوم شهر و استان خواست در عین 
مطالبه گری، صبر داشــته باشند و در شرایط 
حساس کنونی بزرگوارانه و محترمانه مطالبات 
برحق خود را پیگیری کنند و افزود: البته بیش 
از هر زمــان دیگری انتظار این اســت که هر 
پروژه، اقدام و برنامه ریزی با ســرعت و جدیت 
دنبال شود و از پشت گوش انداختن مطالبات 
مردم خودداری شود.وی با اشاره به آلودگی هوا 
و فرونشست زمین گفت: این ها همه دانه های 

تسبیح جریان پایدار آب در زاینده رود است. 
ضمن اینکه ادارات ذی ربط باید مصرانه قانون 
هوای پــاک را دنبال کنند و به جلســه اکتفا 
نکنند.رئیس شــورای اسلامی شهر اصفهان با 
اشاره به دیگر پروژه های بزرگ استانی و شهری 
گفت: توسعه  زیرساخت های گردشگری، توجه 
به بافت های تاریخی و ناکارآمد، توسعه اشتغال 
و شــرکت های دانش بنیان و قطار سریع السیر 
تهران- قــم- اصفهان ازجمله پروژه های بزرگ 
در حال پیگیری هســتند.وی با اشاره به پروژه 
قطار سریع الســیر تهران- قم- اصفهان تصریح 
کرد: کم کاری برخی دســتگاه ها در این پروژه 
مشهود اســت و امیدواریم با دســتور صریح 
رئیس جمهور این پروژه هم با ســرعت و قوت 
ادامه پیدا کند، به طوری که در همین دولت به 

مرحله اجرا برسد.

مجید نادرالاصلی، عضو شــورای شهر اصفهان 
با اشــاره به موضوع آب اصفهان، اظهار کرد: از 
مدیریت استان به جد می خواهم جلوی برخی 
زیاده خواهی هــای وزارت نیرو و برخی مدیران 
کشــور را بگیرد. در جلسه اخیر، به نظر رسید 
هیچ اراده ای برای حل مشــکل آب اصفهان از 
طریق جاری شــدن زاینده رود وجــود ندارد.
وی با بیان اینکه این موضوع باید رســانه ای و 
مناظراتی برگزار شــود، گفــت: اتفاقات خوبی 
از سال گذشته انجام شــده و مدیریت استان 
بخشــی از کار خود را به انتقــال آب از دریای 
عمــان اختصاص داده، اما اصل این اســت که 
زاینده رود باید زنده رود بماند.وی با بیان اینکه 
زمان ساکت بودن ما گذشته است، گفت: باید 
پرسید آیا از ظرفیت های خود به اندازه خودمان 
استفاده می کنیم و بعد از دولت و ... می خواهیم 

که مشکلات را حل کنند.
عباس حاج رســولی ها، عضو شــورای شــهر 
اصفهان نیز با اشــاره بــه ملاقات های مردمی، 
گفت: مشــکلاتی وجود دارد که به بن بســت 
رسیده او مردم گرفتار هستند، اما شرایط نباید 
این گونه باشــد. اگر اهداف مرتبط با شوراها در 
قانون اساسی پیاده شده بود، این گرفتارهای و 
گره های کور به دســت شورا حل می شد. شورا 
باید همه جا باشد و مســائل خود را حل کند، 
این نکته ای است که در کلام امام خمینی)ره( 
هنگام تشکیل شــوراها بیان شــد.وی افزود: 
بیش از ۴ هزار پرونده فقط برای کمیســیون 
ماده ۱۰۰ وجود دارد که در ملاقات مردمی در 
این خصوص مردم مشــکلات خــود را مطرح 

می کنند. قانونی به سادگی و آسانی نداریم که 
با آن مشــکل چندین نفر را حــل کنیم، این 
در حالی اســت که قانون ها باید زمان و مکان 
را هم در نظر بگیرند. ســید امیر سامع، عضو 
شورای شهر اصفهان، با اشاره به مشارکت مردم 
در ایجاد زیرســاخت های شــهری و پیشرفت 
و آبادانی شــهری، گفت: طی یک سال و نیم 
گذشــته، مدیریت شهری اهتمام ویژه ای برای 
پروژه های مشــارکتی داشــته تا از این حوزه 
برای آبادانی شــهر اســتفاده کنیم.وی ادامه 
داد: در بخش های مختلف پروژه های متنوعی 
آماده اســت، مجموعه های فرهنگی مذهبی، 
شهربازی ها، پروژه های محیط زیستی، ورزشی، 
توســعه باغ پرندگان و... مجموعه های اسکان، 
هتل ها و مهمان پذیرها، پروژه های پســاب و... 

با کار ســرمایه گذاری انجام می شــود و فضای 
آن فراهم است.ســامع خاطرنشان کرد: از همه 
سرمایه گذاران شهر دعوت می کنیم که وارد این 
پروژه ها شوند و حوزه مشارکت های شهرداری 
نیز اهتمام جدی برای جذب ســرمایه گذاران 
داشته باشــد تا پروژه هایی را شروع کنیم که 
تا سال های آینده برای خدمت رسانی به مردم 
آماده شــود. به گزارش ایســنا، در ابتدای این 
جلسه لایحه دو فوریتی خرید ۵۰ دستگاه ون، 
با مشــارکت دولت بررسی شد. اعضای شورای 
شهر اصفهان با تأکید بر سیاست های افزایش 
عدالت شــهری، با دو فوریت و اصل این لایحه 
موافقت کرد و بر این اساس قرارداد ۵۰ دستگاه 
ون به ارزش تقریبی ۷۰ میلیارد تومان، منعقد 

خواهد شد.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی خراسان رضوی گفت: مشهد به اسکان 
ارزان قیمت نیاز دارد و یکی از ضرورت های سفر 
به مشهد این موضوع است. متاسفانه گرانی هایی 
که در سطح جامعه وجود دارد باعث بالا رفتن 
هزینه های اقامت شده، اما مردم فکر می کنند 
که هتلدار خدمات را گران می دهد.ســیدجواد 
موســوی با حضور در دفتر تحریریه ایسنا در 
خصوص مشکلات زیرساختی در حوزه زیارت 
و گردشــگری خراســان رضوی اظهار کرد: به 
عنوان دبیر ستاد خدمات سفر معمولا مشکلات 
و موانع کمیته ها را احصاء کرده و به دبیرخانه 
اعلام می کنیم. زیرساخت های راه مشهد نیاز به 
کار دارد. ۸۵ درصد مسافران به صورت زمینی 
به مشهد سفر دارند. تنها استانی که وضعیت راه 
مناسبی ندارد خراسان رضوی است، از همین 
رو توجه به راه های مواصلاتی به مشهد باید در 
اولویــت قرار گیرد.وی افــزود: اگر می خواهیم 
ســفر ارزان به مشهد داشته باشیم باید وسایل 
نقلیه عمومی را افزایش دهیم. اگر ۸۵ رام قطار 
به مشهد سفر دارد باید تعداد آن را به ۱۲۰ رام 
افزایش دهیم. در حال حاضر یک سوم جمعیت 
ایران به مشــهد سفر دارند. ۳۰ میلیون نفر در 
ایران ممکن اســت به شمال و یا اصفهان سفر 

نکنند، اما قطعا به مشهد سفر خواهند داشت.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی خراســان رضوی در پاسخ به این سوال 
که آیا هتل سازی در مشهد اشباع شده یا خیر، 
گفت: مشهد به لحاظ هتل سازی اشباع نشده 
و در حال حاضر برای زائران و مســافران جا و 

مکان نداریم. مشهد باید تقریبا ۲۰ تا ۳۰ هزار 
تخت ارزان قیمت داشته باشد. نباید از فضاهای 
اقامتی موقت و اضطراری برای زائران استفاده 
کنیم. باید آنقدر تخت وجود داشته باشد که بر 
مبنای وســع و نیاز مالی مسافران برنامه ریزی 
سفر داشته باشیم. موســوی ادامه داد: مشهد 
به اســکان ارزان قیمــت نیــاز دارد و یکی از 
ضرورت های ســفر به مشهد این موضوع است. 
هزینه تمام شــده اقامت و خدمات برای زائران 
بالا اســت. این موضوع ارتباطی بــا هتلداران 
نــدارد. هتلدار هزینه های تمام شــده ای مانند 
انرژی، پرسنل، مالیات، موادغذایی  حامل های 
و... دارد. ایــن هزینه ها، هزینه تمام شــده ارائه 
خدمــات به زائــر را بالا می بــرد، در حالی که 
این هزینه ها در اختیار هتلدار نیســت. وقتی 
هزینه تمام شده برای زائر بالاست، هتلدار فقط 
یک ســود حداقلی می تواند به آن اضافه  کند. 
متاسفانه گرانی هایی که در سطح جامعه وجود 
دارد باعث بالا رفتن هزینه های اقامت شده، اما 
مردم فکر می کنند که هتلدار خدمات را گران 
می دهد.وی تصریح کرد: اگر زائری یک میلیون 
تومان به هتل پرداخت کند، ۶۰۰ هزار تومان 
آن به جیب دولت مــی رود. باید فرصتی برای 
جامعه هتلداران فراهم کنند تا اســکان ارزان 
فراهم کند. چگونه خدمات آنتالیا با اســتانبول 
متفاوت اســت؟ چون ترکیه در هر شهر خود 
یارانــه جداگانه پرداخت می کند. مشــهد یک 
شهر زیارتی است و برای یک سری از خدمات 
نباید هزینه دریافت کند. ما پیشنهاد دادیم که 
مالیات را از تاسیسات گردشگری حذف کنند 

و در ازای آن اگر ظرفیت اشغال همان هتل یا 
واحد اقامتی کمتر از ۷۰ درصد باشــد باید ۲ 

برابر مالیات پرداخت کند.
موسوی با اشــاره به گلایه هتلداران نسبت به 
وضعیت اشــغال واحدهای اقامتی مشــهد در 
ایام غیرپیک گفت: یکی از مصوبات شــورای 
عالی زیــارت که خدمات و تســهیلاتی برای 
مشــهد به وجود آورده این بود که برای تمام 
دســتگاه ها یک دوره زیارت به همراه خانواده 
در ایام غیرپیک برنامه ریزی کرده اســت. این 
فرصت برای تمام هتلداران و واحدهای اقامتی 
مشهد فراهم خواهد شد تا در ایام غیرپیک نیز 
مسافر داشته باشند. حتی برخی از بانک ها در 
این طرح پای کار آمده و تسهیلاتی ارائه دادند 
تا کارکنان دستگاه ها هزینه های این سفر را به 

صورت اقساط پرداخت کنند.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دســتی خراسان رضوی با اشــاره به پیشنهاد 
راه انــدازی یک منطقه آزاد زیارتی در مشــهد 
عنوان کرد: همانطور که گردشــگران در سفر 
به کیــش از خدماتی که در ایــن منطقه آزاد 
ارائه می شــود، اســتفاده می کنند، پیشــنهاد 
کردیــم گردشــگرانی که برای ســفر خود از 
مشــهد عبور می کنند، صدور روادیدشان نیز 
تسهیل شــود. این اقدام در راستای تاکیدات 
مقام معظم رهبری نسبت به افزایش ۵ برابری 
گردشــگران خارجی در نظر گرفته شده است. 
همانطور که ویزای سفر به عراق برداشته شد، 
ما پیشــنهاد دادیم که ایــن روادید برای ورود 
گردشگران خارجی کشــورهای همجوار ایران 
به مشهد نیز برداشته شود.موسوی در خصوص 
مهم ترین دغدغه خود در حوزه اختیاراتش در 
سطح استان و مشهد بیان کرد: هر دستگاهی 
به عنــوان متوالی کار خــودش را انجام دهد. 
دستگاه ها در انجام وظایف خود به خصوص در 

حوزه اسکان هماهنگ نیستند.
وی افزود: مشــهد به لحاظ کیفیت خدمات در 
سطح کشور رتبه نخست را در اختیار دارد، اما 
باید مشــکل اقامت، حمل ونقل و تغذیه برای 
سفر به مشــهد را حل کرد. اگر مشهد را یک 

شهر زیارتی در نظر بگیریم و علاقه مندی های 
زائــر در زمینه های مختلف زائــران را در نظر 
بگیریم، بر اساس آخرین نظرسنجی بیشترین 
حجم نارضایتی زائران از کســبه بوده اســت. 
جالب اســت که بیشــترین حجــم نارضایتی 
کســبه نیز از زائران بوده اســت. شاید یکی از 
دلایل آن فرهنگ چانه زنی اســت که در میان 
مردم ایــران حاکم است.موســوی با تاکید بر 
اینکه مشهد نیاز به یک طرح جامع گردشگری 
دارد، خاطرنشــان کرد: همزمان که در مشهد 
برای طرح تفصیلی برنامه ریزی می شــود، باید 
برای مشــهد یک طرح جامع گردشــگری نیز 
تهیه شــود.وی همچنین در خصوص اقدامات 
صورت گرفته در ســفرش به پاکســتان اظهار 
کرد: کشــورهای هدف ما کشورهای همسایه 
از جمله افغانستان، پاکســتان، تاجیکستان و 
ترکمنســتان هستند. در نخســتین اقدام در 
ســفر به پاکستان به منظور ایجاد فرصت برای 
ورود زائران کراچی و پاکســتان با وزارت امور 
خارجه برنامه ریزی ها و گفت وگویی هایی صورت 
گرفت. همچنین به همراه ســازمان فرهنگ و 
وزارت امور خارجه این کشور نشستی با قافله 
سالارهای پاکستانی داشتیم که خارج از ضوابط 
آژانســی به مشهد ســفر دارند و از اینجا عازم 
عراق می شــوند. با یک شرکت سرمایه گذاری 
گردشــگری برنامه ریزی هایی صورت گرفت تا 

مسیر این زائران به مشهد را تسهیل کنیم.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی خراســان رضوی ادامه داد: کارگروهی 
در اســتانداری به نام اقتصاد و فرهنگ زیارت 
داریم کــه در حوزه زائــران داخلی و خارجی 
فعالیــت دارد. افــق افزایــش ورود ۵۰ درصد 
گردشــگر خارجی به مشــهد را بایــد ارتقاء 
دهیم تا به صورت کاروانی به مشــهد مشرف 
شــوند. هدف ما مبداء به مبــداء و به صورت 
کاروان محور اســت تا در ایــام غیرپیک اتفاق 
افتاده و سفر نیز توزیع شود. در سال ۹۸ حدود 
۳۰۰ هزار زائر پاکســتانی داشتیم. از آنجا که 
شیعیان پاکستان علاقه زیادی به زیارت بارگاه 
منــور رضوی دارند، به دنبــال این بودیم تا به 

صورت کاروانی به مشهد سفر کنند.موسوی در 
خصوص طرح ملی مهمان امام رضا)ع( تصریح 
کرد: تاسیسات گردشگری در ۲۰۰ روز از سال 
برای زائران هیچ برنامه ای ندارند. در قالب این 
طرح به تاسیسات گردشگری اعلام کردیم که 
۱۰ درصد ظرفیت خود را با قیمت مناســب و 
در ســطوح مختلف در ایام غیرپیک در اختیار 
زائران قرار دهند.وی در خصوص اعتبارات سفر 
ریاست جمهوری برای حوزه میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دســتی خراسان رضوی 
تصریح کرد: در نخســتین سفر رئیس جمهور 
و وزیر میراث فرهنگی به مشــهد، نام شــهر 
بینالود به طرقبه و شــاندیز تغییر کرد. یکی از 
دیگر اتفاقات مهم سفر وزیر میراث فرهنگی به 
مشهد اهتمام به بحث واکسیناسیون بود. مشهد 
یک شهر خدماتی اســت و اگر واکسیناسیون 
واحدهای اقامتی مشــهد انجام نمی شد دیگر 
امکان ارائه خدمت در آن زمان وجود نداشــت. 
همچنیــن در ۳ حــوزه ۱۵۰ میلیارد تومان و 
برای موزه انقلاب ۳۰ میلیارد تومان بودجه به 
ما اختصاص داده اند.موسوی در خصوص فراهم 
کردن زیرســاخت های سرمایه گذاری در حوزه 
گردشگری اســتان یادآور شد: اداره کل میراث 
فرهنگی خراسان رضوی یک سازمان فرابخشی 
است. به عنوان مثال اگر در تربت حیدریه یک 
اقامتگاه سنتی احداث شود، اداره کل تنها مجوز 
را صادر می کند. بخش خصوصی کار می کند و 
مالک آن سایر دستگاه ها مانند اوقاف، اداره  راه، 
شهرداری و... اســت.مدیرکل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دســتی خراسان رضوی 
تصریح کرد: مشهد به لحاظ شهر زیارتی تنها 
شهر خدماتی اســت که بیشترین رشد تولید 
ناخالص را به دلیل زیرساخت های گردشگری 
خود دارد. اگر زنجیره خدمات از مشهد حذف 
شــود، تمام کســب و کارهای دیگر نیز حذف 
می شود. ۱۳۰ هزار تخت در مشهد داریم. اگر 
در این فضا بــرای برای هر تخت در یک وعده 
غذایی ۱۰۰ گرم برنج در نظر گرفته شــود، آن 
وقت مشاهده خواهید کرد که بازار مشهد چه 

چرخشی خواهد داشت.

خطر توسعه شهرک صنعتی محمودآباد بیخ گوش اصفهان!

مشهد به اسکان ارزان قیمت نیاز دارد

خراسان رضوی تنها استانی است که وضعیت راه مناسبی ندارد

آگهی رای هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی
 و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر آراء صادره هیات تعیین تکلیف مســتقر در ثبت اسناد و املاک شهرستان سنندج، تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضیان ذیل تایید گردیده لذا بدین وســیله مشخصات املاک در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز 
در روزنامه کثیرالانتشــار و محلی آگهی می گردد. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضیان اعتراضی داشــته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در 
محل تا مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم نمایند و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم نموده و گواهی اخذ و تحویل اداره ثبت 
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض سند مالکیت طبق مقررات صادر 

خواهد شد. صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
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